
 
 

 

REFERAT 
 
Møde i Kultur og Fritidsudvalget 
Dato: Den 11. december 2023 kl. 10-12 
Sted: Københavns Rådhus, udvalgsværelse A 
 
Medlemmer: 
Anders Lund(forperson), Ulla Morin(næstforperson), Arne Bjørn Nielsen, Bjarne Jørgensen,  
Eleonora Lewandowski, Jesper Balle, Merete Ganshorn, Henrik Høgh. 
 
 
1. Valg af dirigent 

Bjarne Jørgensen blev valgt som dirigent. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Udvalget godkendte dagsordenen. 

 
3. Godkendelse af referat  

Udvalget godkendte referatet. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 

Udvalget tog orienteringen vedrørende det politiske Kultur og Fritidsudvalg samt 
Folkeoplysningsudvalget, til efterretning. 

 
5. Evaluering af brobygningsoplæg fra den 29. november  

Udvalget bemærkede, at det er et problem, at der ikke er tid til at en medarbejder kan sætte sig 
med en borger, og på den måde give en mere håndholdt hjælp. Videre blev det bemærket, at 
det ikke er klart, hvordan den videre digitale træning forløber, idet det burde være obligatorisk 
at få borgere over i andet regi, sådan at borgerne ikke bliver tabt. Der var derudover enighed 
om, at dette forudsætter et formaliseret samarbejde. 

 
6. Drøftelse af, hvorvidt der er et ønske om faste og formaliserede møder lokalrådene. 

Det blev aftalt, at Anders Lund fremlægger forslaget om formaliserede møder med 
lokaludvalgene, på møde i Forretningsudvalget, idet udvalget gav eksemplet med 
plejehjemsbyggeri, som et område, hvor der kan være et formaliseret samarbejde. 

 
7.  Emner til møde med Kultur og Fritidsborgmesteren 2024 

Udvalget tilkendegav følgende emner: 
- Hvordan er det gået med idrætsplan 2021-23 
- Den nye kultur- og biblioteksplan (er det reelt et sparekatalog) 
- Kulturnatten (her bliver det billigere for 70+ årige, dem der får ældrecheck) 
- Kulturpasset (hvad sker der lige nu, hvad er status) 
- Teatre får tilskud, men hvad giver de tilbage, hvad får borgerne tilbage 
- Tilskud til flere kulturelle oplevelser (gratis dag for ældre; højskole, kan kommunen gøre 
noget for at imødegå ensomhed) 
- Gratis årlig kulturoplevelse i ens egne bydel. 
 

8. Emner til møde med Folkeoplysningsudvalget 
Udvalget ønsker møde med formanden for Folkeoplysningsudvalget Rikke Lauritzen med 
henblik på drøftelse af følgende forhold:  
- Adgang til lokaler, hvad gør for ældre, hvor er Folkeoplysningsudvalgets fokus 
- Hvad har Folkeoplysningsudvalget af ønsker i forhold til at samarbejde med Ældrerådet. 

 
 
 



 
 

 

9.  Drøftelse af emner fra ønsketræet, der vedr. KFU’s område 
Udvalget drøftede de forskellige input fra Ønsketræet. 
 

 
10.  Seniormesse 16. marts, Øksnehallen 

Bjarne Jørgensen har materialerne hjemme. 
Anders Lund oplyste, at han ikke har mulighed for at lave det praktiske op til, men det gør 
Bjarne Jørgensen. 
 
Udvalget besluttede at tage messen op på Ældrerådsmødet i februar. 
Der er bestilt flere bolsjer, og der er stadigvæk en del foldere. 

 
11.  Mødedatoer i vores udvalg 2024 

Næste møde i udvalget er den 15. januar 2024 
Mødedatoerne i 2024 (med lokaleangivelse) er som følger: 
 
15. januar, udvalgsværelse C, 2. sal 
19. februar, udv. F, 2. sal 
11. marts, udv. B, 2. sal 
15. April, Udv. C, 2. sal 
13. maj, udv. B, 2. sal 
10. juni udv. B, 2. sal 
12. august, udv. B, 2. sal 
9. september , udv. A, 1. sal 
7. oktober udv. B, 2. sal 
11. november udv. B, 2. sal 
9. december udv. B, 2. sal 

 
12.  Orientering om Valby kulturuge 

Jesper Balle orienterede om sin deltagelse i Valby kulturuge.  Det gode pensionistliv var et 
emnet, og Ældrerådet får måske en invitation til næste år, og Jesper balle vil vende det i 
Ældrerådet, om hvorvidt rådet skal deltage – også ift. det konkrete emne. Det havde været en 
positiv oplevelse. 

 
13. Evaluering af projekt Non digitale ældre på Ældreråds mødet den 13. december ved Astrid. 

Udvalget vendte det kommende oplæg om forsøg med iPads, idet Anders Lund orienterede 
om sin kontakt med forstanderne, hvor der var divergerende oplevelser. 
Udvalget mente, at hvis forsøget indebærer, at borgerne ikke kan tage iPads med hjem privat, 
så taber det værdi, og tanken var oprindeligt, at borgene kunne låne iPads med hjem og blive 
fortrolig med brugen. 
Jesper Balle foreslog, at borgere kan låne en iPad på biblioteket, hvilket udvalget overvejer 
videre, herunder hvilke hindringer der måtte være. 
 
Oplæg om digitale indsatser på Sundheds- og Omsorgsforvaltningens område er placeret i 
Kultur- og Fritidsudvalget.  

 
14. Emner til møde med Borgerservice i starten af 2024.  Borgerservice vil gerne bede om en 

dato  
MITID (hvad er status) 
Rejsekort skal være en app (opladere og et alternativt) 
Åbningstider på Borgerservice (Københavnertinget) 
Status på Voicebot 
Nyt pas – hvordan går det med at hente pas 
IT- kriminalitet i forhold til ældre 
 



 
 

 

Udvalget foreslog at mødet holdes den 15. april 2024 i Hans Nansens Gård, hvilket 
sekretariatet melder tilbage til Borgerservice. 
 
 

15. Det Kriminalpræventive Råd, status. 
Sekretariatet har kontaktet DKR og afventer pt. tilbagemelding. 
Udvalget vendte Center for Cybersikkerhed. 

 
16. Punkter til næste møde den 15. Januar 2024 

- Forberedelse af møder – brainstorme, så udvalget er klar på indholdet fx mødet med 
Folkeoplysningsudvalget og kultur- og fritidsborgmesteren. 
- Strategi for hvordan arbejder med mærkesager 
- Seniormessen kommer på mødet i februar 
- Opsamling efter oplæg om forsøg med iPads den 13. december 2023 
- Bibliotek – hvor mange læsegrupper kan ikke reservere bøgerne - Hvad er status 
- Skal udvalget arbejde videre med et forslag om at ældre kan låne iPads på biblioteker. 

 
17. Evt. 

Der var intet at bemærke. 
 


